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Organisatie stille studieplekken in jeugdlokalen  -  Drempels

Verschillende jeugdbewegingen organiseren naar aanleiding van de examens stille 
studieplekken in hun jeugdlokaal. Om die coronaproof te organiseren, werkte de Vlaamse 
Regering regels uit voor deze studeerplekken. Die werden gepubliceerd via een 
omzendbrief van 1 december 2020 betreffende “de organisatie van lessen buiten het 
domein van onderwijsinstellingen en het gebruik van de infrastructuur van lokale 
besturen en van andere eigenaars in de buurt van onderwijsinstellingen”.

Daarin staat onder andere beschreven dat de studieplek enkel toegankelijk kan zijn na 
een reservatie, er een ruimte is waar studenten kunnen wachten voor de openingsuren 
van de studieplek en de veiligheidsmaatregelen vooraf gecommuniceerd moeten worden. 
Daarnaast moet de toegang tot de studieplek gebeuren via eenrichtingsverkeer, zodat 
vermeden wordt dat iedereen die de locatie verlaat elkaar kruist in tegenovergestelde 
richting en er moet voor gezorgd worden dat men de afstandsmaatregelen respecteert.

Nu verschillende jeugdbewegingen hun jeugdlokaal opnieuw ter beschikking willen 
stellen, blijkt de richtlijn van eenrichtingsverkeer moeilijk voor de organisatie van de 
stille studieplek. Veel jeugdlokalen hebben immers geen meerdere deuren of deuren die 
breed genoeg zijn om een in- en een uitgang te markeren. Zeker als het gaat over 
kleinere groepen is de richtlijn van eenrichtingsverkeer een drempel voor 
jeugdbewegingen om een stille studieplek voor hun leden te organiseren.

1. Zal de minister de richtlijnen voor de organisatie van stille studieplekken samen met 
zijn collega’s-ministers evalueren? Zo ja, binnen welk tijdbestek zal hij dat doen, 
aangezien de blokperiode stilaan voor vele studenten van start gaat?

2. Is de minister op de hoogte dat de richtlijn rond eenrichtingsverkeer een drempel 
vormt voor vele jeugdbewegingen om een stille studieplek voor hun leden aan te 
bieden?

3. Zal de minister de richtlijn over het eenrichtingsverkeer herevalueren en bekijken of 
dit enkel van toepassing kan zijn voor grotere studieplekken, zoals bibliotheken en 
auditoria, maar nog steeds rekening houdend met de veiligheid van alle 
betrokkenen?
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1+3. Er is momenteel geen evaluatie van de organisatie van stilteplekken voorzien. 
Desgevallend zou er uiteraard rekening gehouden worden met signalen van 
jongeren, verenigingen of lokale besturen. 

2. Ik hoor vooral dat jongeren blij zijn dat ze samen kunnen studeren. Ik wil er op 
wijzen dat de richtlijn rond eenrichtingsverkeer slechts één van de richtlijnen is. Het 
regelmatig ontsmetten van de ruimte, gebruik van handgel én vooral het optimaal 
verluchten en ventileren zijn minstens even belangrijk. Onderzoek wijst uit dat zeker 
het ventileren en afstand houden twee cruciale punten zijn om op een veilige manier 
in één ruimte te studeren. Nu de zomer op komst is, is het ook veel makkelijker om 
alle ramen en vensters regelmatig open te zetten.


